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2022-04-27 @ 09:00 - 18:00 

 „… megtisztítja azt, hogy több gyümölcsöt hozzon.” 

(Jn 15, 2) 

 

 

Az Apor Vilmos Katolikus Főiskola a korábbi évek hagyományát folytatva – Covid 19 miatt elmaradt 

alkalmak után - az idén újra megszervezte a Keresztény Neveléstudományi Konferenciáját. A 

konferencia a keresztény szemléletű hazai és külföldi neveléstudományi kutatások mellett a keresztény 

nevelés és oktatás múltból származó legfontosabb értékeinek, jelenbeli és jövőbeni kihívásainak és 

feladatainak számbavételét tűzte napirendjére. A konferencia most a zsidó-keresztény tanításra épülő 

személy-fogalom értékeinek felmutatásával kívánta a XXI. századi keresztény pedagógus képét 

megrajzolni. A zsidó-keresztény személy fogalmából kiinduló gyermekkép, a gyermekekért végzett 

szolgálat is a konferencia programját adta, megemlékezve Maria Montessori és Peter Petersen 

reformpedagógusok halálának hetvenedik évfordulójáról. A tervezett előadások horizontjában a 

konferencia mind az elméleti szakemberek, mind a gyakorló pedagógusok és a nevelő-oktató hivatásra 

készülő főiskolai és egyetemi hallgatók számára lehetőséget kínált az eszmecserére. 

 A konferencia részletes programja a beszámoló végén található.  

 

 

 

A főszervező reflexiói (PDCA) 

 

Általános összefoglaló: 

 

Az elsősorban regionális érintettségű, ám az egész országban érdeklődést keltő, sajátos témájú 

konferencia hagyományai régre nyúlnak vissza a Főiskolán. A COVID19 járványt követően sok 

szempontból új keretek közt megszervezett rendezvény a visszajelzések szerint mind szakmai-tartalmi, 

mind rendezési szempontból egyértelmű sikert aratott a résztvevők között. Az időpont, a helyszín, a 

szakmai üzenet és tartalom, az előadók magas értékelést kaptak. Fontos és bíztató visszajelzés a 

résztvevők életkori heterogenitása. A rendezvény kommunikációjában értékes reflexió a személyes 

közvetítés kiemelése: a minőségbiztosítási kérdőív kitöltése fontos felhívás a résztvevők számának 

lehetséges növelésére is. 

 

 

A kapott visszajelzések alapján tervezett változtatás a következő konferenciára nézve: 

 

A következő konferencia előkészítésében nagyobb hangsúlyt fektetünk az előkészítés ütemezésére, 

ami lehetőséget ad majd a pontosabb regisztrációs folyamatra és ennek következményeként a 

jelenleginél is megfelelőbb terembeosztásra, étkeztetésre. Fontos és többször visszatérő 

megfontolandó szakmai szempont a tömbösített és rövidített plenáris előadások megfontolása, illetve 

a szekciók tematikus bontásának igénye. 

 

A rendezvény minőségbiztosításra szolgáló kérdőív az interneten lehetett elérni.  
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A kérdőív kitöltése önkéntes alapon, anonim módon zajlott, a vonatkozó adatvédelmi szabályok és a 

GDPR irányelvek betartása mellett. Összességében 31 értékelhető kérdőív érkezett vissza. 

A következőkben a kérdőív egyes kérdéseire kapott válaszok gyakorisági eloszlását és szöveges 

válaszait mutatjuk be. 

 

 
 

Mi nyerte el különösen tetszését a plenáris előadásokhoz kapcsolódóan?  

(~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

A pedagógia fogalmának különböző megközelítései 

A témák sokszínűsége, sokrétűsége. 

Kérdések hozzászólások 

Mindhárom plenáris előadás nagyon jó volt, de W. Barna Erika előadása tetszett a legjobban. 

A grafológia, mint témaválasztás 

Dr. Keresztes Szilárd püspök atya lélekemelő tanítása az emberi személyről, személyes 
feladatunkról, a hitről. 

Halász Gábor gondolatai a távol-keleti keresztény iskolákról - hogy teljesen másként működnek, 
más a társadalmi beágyazottságuk, mint nálunk. A modernitásuk, pedagógiai innovációjuk híre 
átfordította a gondolkodásomat. 
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A grafológus hölgy előadása is érdekes volt, a püspök atya előadását elég nehezen követtem. 

Keresztes püspök úr igen tartalmas és állásfoglalásra késztető előadást tartott. Barna Erika tanárnő 
szívből szóló, igen lelkes előadása megerősítette a már meglévő vonzalmamat a kézíráshoz. Halász 
professzor úr előadása újdonság volt számomra, elkötelezett előadása példaértékű volt. 
Mindhárom előadás jól követhető volt, és jól használhatók a pedagógusképzésben. 

Sajnos, nem értem oda, Kaposvárról utaztam a konferenciára. 

A távol-keleti témájú előadás kapcsán különösen tetszett a saját tapasztalatok megosztása. 

A grafológiáról és a távol-keleti keresztény iskolákról szóló előadás kiemelkedően tetszett 

W. Barna Erika kézíráskutató előadása. 

Az előadók felkészültsége. 

Püspök úr és Halász Gábor előadása nagyszerű volt, a grafológiai előadás kilógott a sorból. 
Színvonala és tudományossága is más minőségű volt, nem érte el az előbbi kettőt. 

Érdekes volt a kézírásról tartott előadás 

Az ázsiai helyzetről való értekezés 

Halász Gábor professzor előadása 

Jól értelhető volt és hasznos 

Az aktualitásuk és szakmaiságuk. 

Az előadóknak a lelkes, odaadó motiváló előadása. 

Dr. Keresztes Szilárd előadása. 

Kézírás fontossága 

W. Barna Erika előadásának szakszerűsége, és új pedagógiai utakat nyitogató gondolatai 

Az előadók személyisége, a témák. 

A grafológia érdekes téma, pedagógusoknak beletenném a képzésbe. 

Elkötelezett, hiteles előadók 

A biomimikri 

Az első két előadás színvonala, a két előadó felkészültsége és lelkisége 

a program érdekessége, aktualitása, és emberi mivolta 

Szakmai színvonal. 

Kiváló volt, hogy nagy különböző témák, érthetően, elgondolkodtató módon jelentek meg. 

 

 

A Szekcióülések I-ből (13:00-14:40 h) melyiket választotta és miért? Meg volt elégedve a 

szekcióval?  (~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

 

I. szekció. Nagyon tartalmas, szakmailag tanulságos szekció volt. 

Az I. szekciót, a keresztény pedagógia elméleti hátteréhez, alapjaihoz kapcsolódó előadások miatt. 

A 3. Szekciót 

II., kolléganőmmel mi is ebben a szekcióban adtunk elő. Mindegyik előadás nagyon érdekes volt. 

I. szekció (előadó voltam). Meg voltam elégedve. 

A II. szekciót. A piarista atyák előadása és a környezeti neveléssel kapcsolatos előadások nagyon 
érdekesek voltak. Az a tanulság, hogy tényleg tele vagyunk innovációval, remek ötletekkel, működő 
modellekkel szinte bármilyen pedagógiai vagy módszertani problémára. Hogy ez miért nem tud 
megjelenni széles körben az oktatásban, még ott sem, ahol erre akarat is lenne - a kérdés költői. 

3. szekció. Az előadások címe éppen inspiráló volt számomra. Igen. meg voltam elégedve. 

A III. számút, 13.00-tól. Itt adtam elő, s örültem a Fehér Ágota által sugárzott légkörnek. 

Az elsőt Verdes Miklós előadása miatt, de sajnos elmaradt. 

A 2-at választottam, ennek a tematikája érdekelt a legjobban, elégedett voltam vele. 
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szekció. Az itt elhangzott témák, előadások érdekeltek leginkább. Meg voltam elégedve a 
szekcióval. 

III.-at, meg voltam elégedve. 

szekció - nagyon elégedett voltam. Változott a program, de kifejezetten színvonalas és szórakoztató 
előadásokat hallottam. 

1. szekció. A Rektor előadása miatt. Igen, jó volt. 

igen 

Meg voltam elégedve teljes mértékben a szekcióval. 

Az I. szekciót, mivel az itt szereplő témák érdekeltek a leginkább. 

3. a járványra adott válaszok megismerése 

Igen. 

A piaristák pedagógusképzése érdekes kísérlet. A gyerekek ""élet értelmessége"-fogalmának a 
kutatása nagyon fontos téma. 

1szekció A témák alapján választottam. Igen. 

Meg voltam elégedve, azért választottam a II. Szekciót mert a természet védelméről volt szó 

1. szekció. Egy előadás kivételével igen. 

2. Nagyon meg voltam elégedve a szekció előadásaival 

II. szekció. Előadóként is jelent voltam a szekcióban, így ez kijelöltem a jelenlétemet. A szekció 
témái, az érdeklődés remek volt. 

 

 

 

A Szekcióülések II-ből (16:20-18:00 h) melyiket választotta és miért? Meg volt elégedve a 

szekcióval? (~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

Az idősávban magam is előadtam. 

Az 1. Szekciot 

Nem tudtam már részt venni ebbe a szekcióban, el kellett mennem. 

Szintén a II. szekciót. Kevésbé volt az előadásoknak neveléstudományi jellege, de nagyon érdekesek 
voltak a szocializmus-kutatók, politika-történészek előadásai is. Ritkán hallok ilyet :) 

szekció. Abban a szekcióban adtam elő. Igen, meg voltam elégedve. 

Sajnos, már meg kellett kezdenem a hazautazásomat. 

A saját szekciómat 

Az 1-t választottam, mert ebben adtam elő, elégedett voltam vele, bár több előadás elmaradt. 

III. szekció. Itt tartottam előadást és a neveléstörténeti szekció is rendkívül jó volt. 

III.-at, meg voltam elégedve. 

II. szekció - nagyon elégedett voltam: sokszínű és érdekes volt a program. 

Sajnos el kellett jönnöm. 

Az utazás miatt sajnos nem tudtam rész venni. 

Az I. szekciót, mivel helyettesítenem kellett a levezető elnököt. 

Egykori hallgatóm munkájának, fejlődésének nyomonköbetése 

Nem tudtam részt venni ezen. 

Mert egy pedagógiai szemléletről volt szó 

Nem voltam jelen. 

Nagyon meg voltam elégedve a szekció előadásaival 
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Kiegészítette volna még valamivel a rendezvény programját? Mivel? 

 (~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

Nem 

Szentmisével vagy ökumenikus istentisztelettel. 

Igen sűrű és feszes program volt, nem igen egészíthető ki már semmivel sem. 

Szentmisével. Akkor még, hogy részt tudjak venni rajta (akár a konf. előtt, akár utána), 
megoldottam volna, hogy legyen szállásom. 

Esetleg kinti programmal, például váci templomok megtekintése, egyházi oktatási intézmények 
bemutatása, stb... 

Nem, nagyon jó volt így, rengeteget töltekeztem. 

Nem, szerintem teljes volt a program, nagyon jól működött. 

A program sokrétű volt. 

Nem. A plenáris előadásokat kissé hosszúnak találtam. 

A diákjaink bevonása célzottan beszélgetésbe 

Rá lehetett volna segíteni a plenáris előadások után néhány kérdés/válaszra. 

nem, tökéletes volt és minden előadás tematikusan egymásra épült 

 

 

 
 

 

Ha hiányolt bármit is, kérem fejtse ki! 

(~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

 

Flottabb és egyértelműbb étkeztetést 

Közös koncert vagy mise 

Nagyon gazdag volt a program, és főleg a szekcióknál éreztük, hogy egy-egy előadónak annyi 
mondanivalója lett volna, és a hallgatók is nagyon igényelték volna - hogy nem volt elég időnk. 
Tudom, a 20 perces előadás a standard, de azért helyenként maradt bennünk kíváncsiság. Az 
elegendő időt hiányoltam, de ezen keretek között tényleg ennyit lehet megvalósítani. 

Jó lett volna több résztvevő a plenáris előadásokon. 

Másképpen csoportosítottam volna a szekciók előadásait. 

Kerekasztalbeszélgetés 
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Van-e javaslata a szervezők számára? 

(~Nyílt kérdés //szó szerinti idézés) 

 

A szekcióban elhangzó előadások időtartamát érdemes 5 perccel kevesebbre szabni, hogy legyen 
idő a megbeszélésre. Kicsit kapkodós lett a szekció vége. 

Nagyobb szekciótermek biztosítása. Az 1. szekcoióban alig fértünk el. 

Őrizzék meg ezt a stílust, amivel rendkívül pozitív légkört teremtettek. 

Csak így tovább! 

A szekciókat nagyon jó lett volna tematikusan összeállítani, hogy hasznosabb hozzászólásaink 
lehessenek (vagy sok esetben bármi visszajelzés). Ez többeknek is probléma volt, és az is, hogy 
szívesen meghallgattak volna valakit, aki szinte ugyanabban a témában adott elő (pl. egyházzene 
vagy azonos korszak egyháztörténelme), de sajnos külön szekcióban voltak és ugyanabban az 
időpontban. 

Szánjanak több időt a konferenciakötet kiadására, hogy ne maradjon ki semmi. 
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Nincs 

Tökéletes volt a szervezés 

Az időhatárok betartása. Az ilyen rendhagyó konferenciák alkalmával, és a mondanivaló lényege 
miatt ez sokszor nehéz, de amikor már annyira túlhúzódik az előadás, hogy az a másik rovására 
megy, arra azt mondom, hogy nincs rendben. 

Célszerű néhány bárasztalt kirakni a tea és kávézás miatt. 

Rövidebb plenáris előadásokat szerveznék, a szekciókból kevesebbet, és más rendszerező elvet 
alkalmaznék a szekcióelőadások csoportosításánál. 

A plenáris előadás hosszát egy gondolattal rövidíteném, "közönség-beszélgetés" 

Kicsit túl sok volt 

Köszönöm a szervezők, hallgatók figyelmességét! További sok sikert kívánok! 

A plenáris üléseket kizárólag délelőtti időpontokra ütemezném 
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